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 جنگ قهرمانی 
با قضاوت فغانی

غول ها در فینال به هم رسیدند

سرمقاله
E d i t o r i a lفرهاد اشراقی

واژه گول زننده ای به نام لژیونر
یک زمانی لژیونرهای فوتبال ایــران علی دایی، کریم باقری، مهدی مهدوی 
کیا،کریم باقری و... بودند اما حالا تعداد لژیونرها آن قدر زیاد شده که اسم بعضی 
از آنها را هم به زور شنیده ایم کافی است اخبار نقل و انتقالات را دنبال کنید تا 
ببینید بعضی از بازیکنان چطور در کشورهای مختلف حضور دارند و بدون اینکه 
نامشان را کسی شنیده باشــد لقب لژیونر را دارند و به همین دلیل وقتی که 
برگردند با قراردادهای چند برابری نان حماقت بعضی از مدیران را می خورند! 
لژیونر این روزها یک کلمه کاملًا گمراه کننده و گول زننده اســت که البته در 
فصل نقل و انتقالات بــرای دلال ها کاربرد دارد. بعضی از آنها بازیکنان تحت 
قرارداد خود را برای چند ماه به کشورهای اطراف می فرستند تا با لقب لژیونر 
آنها را با قراردادهای ۱۰۰ میلیارد تومانی برگردانند.این ترفند مدت هاست که 
به کار گرفته می شود اما آنکه باید بداند مدیران و معاونان باشگاه ها هستند که 
معمولاً نمی دانند و البته که به نظر می رسد بعضی از آنها هم با دلال ها شریکند!

بسیاری از لژیونرها با حضور در کشورهای دیگر کاملاً از صحنه اول فوتبال محو 
می شوند به طوری که برای رسیدن به تیم ملی باید دوباره به لیگ ضعیف ایران 
برگردند. فوتبال ایران لژیونرهای زیادی در کشورهایی چون آذربایجان، روسیه 
و حــوزه خلیج فارس دارد که البته بعضی از آنها مثل مهدی قایدی یا محمد 
جواد حسین نژاد بازیکنان خوبی هستند اما در اکثر موارد با نام بازیکنانی مواجه 
می شویم که یا چندان مطرح نیستند و یا عملکرد فنی چندان خوبی ندارند و 
فقط با رابطه و به زور دلال های خود راهی تیم های درجه چندم خارجی شده اند. 
بازیکنی مثل شهریار مغانلو در لیگ ایران خیلی خوب بود و حتی دو بار آقای 
گل شد.او امتحان خود را در سپاهان و پرسپولیس پس داد و نشان داد که مهاجم 
شایسته ای محسوب می شود اما در اتحاد کلبا کاملًا افت کرده و البته سنش 
هم بالا رفته اما چون نام لژیونر را یدک می کشد همچنان خواهان زیادی دارد 
و پرسپولیس حاضر است پول خوبی بابت رضایتنامه اش بپردازد در حالی که 

همین مغانلو در آخرین بازی های تیم ملی عملکرد ناامید کننده ای داشت.

سایت رسمی فیفا به تازگی ویدیویی از مراسم 
رســمی انتخاب داوران فینال منتشر کرد؛ 
جایی که پیر لوییجی کولینا، رئیس کمیته 
داوران فدراسیون جهانی فوتبال، در جمع 
داوران اعلام کرد کــه فغانی برای قضاوت 
فینال انتخاب شده است. این لحظه با تشویق 
ایستاده و پرشــور دیگر داوران همراه شد. 
کولینا سپس پیراهن رسمی نارنجی رنگی را 
که فغانی قرار است در فینال بر تن کند، به او 
اهدا کرد. در لحظه ای شوخ طبعانه، کولینا 
خطــاب به فغانی گفت: »نمی شــود از این 
پیراهن نارنجی براق ناراضی بود!« فغانی و تیم 

داوری اش نیز بــا قدردانی از این انتخاب، با 
کولینا دست دادند و از اعتماد کمیته داوران 

فیفا تشکر کردند.
بدین ترتیب، علیرضا فغانی در آستانه 
۴۸ سالگی، یک بار دیگر نام خود را در تاریخ 
داوری جهان ثبت خواهــد کرد. او نه فقط 
نماینده ایران، که نماینده آسیا در این میدان 
بزرگ اســت؛ و انتخابش از سوی فیفا نشان 
می دهد همچنان در میان بهترین های این 

حرفه جای دارد. این انتخاب، افتخاری بزرگ 
برای فوتبال ایران است؛ افتخاری که حاصل 
سال ها تلاش، ثبات و درخشش در بالاترین 

سطوح بین المللی ست.
فغانی پس از انتخاب بــه عنوان داور 
فینال جام جهانی باشگاه ها مقابل دوربین 
فیفا حاضر شــد و گفت: »قبــل از هر چیز 
می خواهم احساسم را بیان کنم. این اولین 
دوره از جام جهانی باشگاه هاســت و باعث 

افتخار است که بخشی از این تورنمنت فیفا 
هســتم. حس خیلی خوبی دارم. دو هفته 
شلوغ داشتیم که باید از هر نظر خودمان را 
آمــاده می کردیم. بالاخره قضــاوت بازی 
فینال نصیب من شــد. این موضوع برایم 

افتخار بزرگی ست.«
فغانی ســپس با اشــاره بــه تجربه 
شخصی اش گفت: »من ۴۷ سال سن دارم. 
این احتمالاً یکی از آخرین تورنمنت های من 

خواهد بود. بنابراین تــلاش می کنم از هر 
لحظه اش لذت ببرم. بهترین تیم های دنیا و 
بهترین داوران دنیا در اینجا هستند. ما رقابت 
ســالمی با هم داریــم و تجربیات مان را به 
اشــتراک می گذاریم. همان طور که گفتم، 
بالاخره فرصت قضاوت فینال به من رسید. 
باید از تمام مسئولان، مدرسان و کسانی که 
ما را برای این مسابقات آماده کردند، تشکر 

کنم.«

در ادامه، پیر لوییجــی کولینا، درباره 
انتخاب فغانی گفت: »وقتی به انتخاب داور 
فینال رســیدیم، عوامل متعددی را در نظر 
گرفتیم. عملکرد در طول رقابت ها بسیار مهم 
بود. ما از همان روز اول از داورها خواستیم که 
خود را برای سخت ترین شرایط آماده کنند. 
تیم فغانی دقیقاً چنین عملکردی داشــت؛ 
آن ها در آزمون های فنی و ذهنی موفق بودند. 
بسیاری از داوران شایسته حضور در فینال 
بودند، اما در نهایت ما به این نتیجه رسیدیم 
کــه فغانی وتیمش بهتریــن انتخاب برای 

قضاوت دیدار نهایی هستند.«

 فوتبال ایران محروم 
از آقای خاص داوری

  قدم زدن »فغانی« 
در راه کولینا

حضــور در فینــال جــام جهانی 
باشگاه ها، دستاورد تازه علیرضا فغانی در 
عرصه داوری اســت که البتــه با درایت 
مدیران فدراسیون فوتبال ایران، افتخارش 

به نام استرالیایی ها نوشته خواهد شد!
به گــزارش فوتبــال 36۰، کمیته 
داوران فیفا در آســتانه برگزاری مسابقه 
فینال اولین دوره جام جهانی باشگاه ها که 
به میزبانی کشور آمریکا در حال برگزاری 
اســت، تیم داوری مسابقه فینال را شب 
گذشــته معرفی کرد. اتفاق ویژه، حضور 
علیرضا فغانی در نقش داور نخســت در 
رویارویــی یکشنبه شــب چلســی - 
پاری سن ژرمن اســت که بیش از پیش 
توجهات را به سوی داور نام آشنای فوتبال 
ایــران جلب کــرده اســت؛. فغانی که با 
کج سلیقگی مسئولان فدراسیون فوتبال 
به ویژه خداداد افشــاریان، رئیس سابق 
کمیته داوران نامش از فهرســت داوران 
بین المللی ایران به بهانه »افزایش سن« 

کنار رفت، حــالا یک به یک در حال طی 
کردن پله های ترقی است. علیرضا فغانی 
که در جام جهانی 2۰22 برای آخرین بار 
در یک رویداد مهم عنوان نماینده داوری 
ایران را در اختیار داشت، در 3 سال اخیر 
در فهرست داوران بین المللی استرالیا قرار 
گرفته و نگاهی به دســتاوردهای فغانی 
نشــان می دهد بیش از آنکه او از فوتبال 
ایران محروم شــده باشد، فوتبال ایران از 
حضور این داور سرشــناس و بین المللی 

محروم شده است.
 شروع و اختتام جام جهانی 

باشگاه ها با فغانی
علیرضا فغانی بعد از آنکه در فرمت قبلی 
جام باشگاه های جهان در مراحل گروهی 
و حذفی فرصت داوری به دست آورده بود 
و حتی در جام باشگاه های جهان 2۰۱6 
سوت قضاوت مسابقه فینال را هم در دست 
گرفت، حالا در اولین دوره مســابقات در 
قالب »جام جهانی باشــگاه ها« توانست 

ســوت فینال را به دست گیرد؛ آن هم در 
شــرایطی که او قاضی نبرد افتتاحیه جام 
جهانی باشگاه ها هم بود تا شروع و اختتام 
این رویداد مهم با قضاوت داور ۴۷ ســاله 

ایرانی باشد.
 از جام ملت ها تا جام جهانی 

باشگاه ها؛ دوران خوش دور از ایران
داور باتجربه فوتبــال ایران که این روزها 
تحت لیسانس و پشــتیبانی فدراسیون 
فوتبال استرالیا کارش را پیش می برد، بعد 
از آنکه از فهرست داوران بین المللی ایران 
کنار رفت، حالا توانسته همه نگاه ها را به 
سمت خود جلب کند. او در جام ملت های 
آسیا 2۰23 دیدار افتتاحیه را سوت زد و تا 

مرحله یک هشتم نهایی کارش را در این 
تورنمنت پیش برد و حالا در جام جهانی 
باشــگاه ها 2۰25 هم چهــره ویژه این 
رقابت هاست؛ از مسابقه افتتاحیه تا تقابل 
بایرن مونیــخ - بوکاجونیــورز در مرحله 
گروهی و تقابل چلســی - پالمیراس در 
مرحله یک چهارم نهایی و حالا قضاوت در 
مسابقه فینال بین چلسی و پاری سن ژرمن.

 رزومه ای که فقط سوت زدن 
در فینال جام جهانی را کم دارد!

فغانی در طول ۱۷ سال اخیر در رویدادهای 
مختلفی مثل نیمه نهایــی، رده بندی و 
فینال جام باشگاه های جهان، فینال لیگ 
قهرمانان آسیا، فینال جام ملت های آسیا، 

المپیــک،  فینــال 
جــام  نیمه نهایــی 

کنفدراسیون ها و رده بندی 
جــام جهانــی ســوت زده و 

رزومه ای پرُبار و رویایی را از خود به 
جای گذاشته اســت. داور ۴۷ ساله 

فوتبال ایران حالا در آستانه جام جهانی 
2۰26، یک رویای بزرگ دارد؛ سوت زدن 
در فینال این رقابت ها تا در ایده آل ترین 
حالت ممکن مهیای خداحافظی از داوری 
شــود و خــود را هم تــراز بــا چهــره 
شناخته شده ای چون پیرلوئیجی کولینا، 
در فهرست شــاخص ترین داوران دنیای 

فوتبال قرار بدهد.

کولینا: بهترین داور انتخاب شد! فغانی: افتخار می کنم 

فغانی: افتخار می کنم فوتبال ایران محروم 

  قدم زدن »فغانی« 
در راه کولینا

کولینا: بهترین داور 
انتخاب شد

که در فینال هستماز آقای خاص داوری

انریکه: هیچ  وقت 
ستاره نبوده ام و 

نیستم

مارسکا: از تماشای 
بازی پاری سن ژرمن 

لذت می برم

 محبی، قایدی و کریمی 
ایران بیا نیستند

»  نه بزرگ « استقلالی های 
سابق به استقلال ساپینتو
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ورزش ایران و جهان

همانطور که انتظار می رفت، دو 
غــول اروپایــی در فینــال جــام 
باشگاه های جهان ۲۰۲۵ به مصاف 
هم خواهند رفت، جایی که چلسی، 
تیــم لیگ برتری، روز یکشــنبه در 
ایالات متحده بــه مصاف غول های 
فرانسوی پاری ســن ژرمن خواهد 

رفت.
در حالی که این دو باشگاه از یک 
قاره هستند و هر دو در بالاترین سطح 
لیگ قهرمانان اروپا رقابت می کنند، 
هنوز تاریخچه ی کمی بین آنها وجود 
دارد. آنها تقریباً یک دهه است که با 
هم روبرو نشده اند. این دیدار از ساعت 
۲۲:3۰ بــه وقت ایــران و با قضاوت 

علیرضا فغانی برگزار خواهد شد.
رویارویی چلسی و پاری 

سن ژرمن
چلسی و پاری سن ژرمن هشت بار 
در تاریخ به مصــاف هم رفته اند که 
آخرین بار در سال ۲۰۱۶ بوده است 
و فینال جام باشگاه های جهان ۲۰۲۵ 
را به نهمیــن رویارویی تمام دوران 

تبدیل می کند.
در این بازی ها، چلسی دو برد، پاری 
سن ژرمن سه برد و سه تساوی کسب 
کرده است. در این بازی ها، چلسی ۱۱ 
گل به ثمر رسانده در حالی که پاری 
ســن ژرمــن ۱۰ گل وارد دروازه 

شیرهای لندن کرده است.
قبل از فینال جام باشگاه های جهان 
۲۰۲۵، هر هشت دیدار بین چلسی 
و پاری سن ژرمن در لیگ قهرمانان 

اروپا بوده است.

 آخرین تقابل؛ 9 سال 
پیش

آخرین دیدار چلســی و پاری سن 
ژرمن تقریباً نه سال پیش بود، زمانی 
که پاری ســن ژرمن در هر دو بازی 
رفت و برگشــت مرحله یک هشتم 
نهایی لیگ قهرمانان اروپا، چلسی را 
با نتیجــه ۲-۱ شکســت داد و در 
مجموع با نتیجه ۴-۲ به مرحله بعد 

صعود کرد.
در طول این دو بازی از فوریه و مارس 
۲۰۱۶، زلاتان ابراهیموویچ دو گل از 
چهار گل پاری ســن ژرمن را به ثمر 
رســاند و یک پــاس گل نیــز داد. 
ادینسون کاوانی و آدرین رابیو دو گل 
دیگر پاری ســن ژرمــن را به ثمر 
رساندند و آنخل دی ماریا دو پاس گل 
داد. دو گل چلســی در این دو بازی 
توسط دیگو کاستا و جان اوبی میکل 

به ثمر رسید.
اولین رویارویی این دو تیم در ســال 
۲۰۰۴ اتفاق افتاد، زمانی که آنها دو 
بــار در مرحله گروهی به مصاف هم 
رفتند که چلســی بــازی اول را در 
فرانســه برد و در بازی برگشــت به 

تساوی بدون گل رضایت داد.
 مسیر چلسی تا فینال

تیم مارســکا با پیروزی راحت ۰-۲ 
 D مقابل لس آنجلس اف سی در گروه
کار خود را آغاز کرد، اما در بازی دوم 
خود با شکســت ناامیدکننده ۱-3 
مقابل فلامینگو، به مرحله حذفی راه 

یافت.
با این حال، آنها با پیروزی قاطع ۰-3 

مقابل اســپرانس تونس در اخرین 
بازی مرحله گروهی، صعود خود را 
قطعی کردند و به عنوان تیم دوم پس 
از تیم برزیلی بــه مرحله حذفی راه 

یافتند.
با وجود اینکه در مرحله یک هشتم 
نهایی، فاصله کمی تا شکست دادن 
بنفیکا در نیمه دوم فاصله داشتند، اما 
با دریافت یک پنالتی دیرهنگام، بازی 
به وقت اضافه کشیده شد و چلسی با 

نتیجه ۴-۱ پیروز میدان شد.
پس از شکســت مقابل فلامینگو، 
آبی هــا دلایل زیادی بــرای جدی 
گرفتن بازی یک چهارم نهایی مقابل 
پالمیراس داشتند. چلسی با نتیجه ۲ 
بر یک پالمیراس را شکســت داد تا 
تجربه تلخ شکســت مقابل یک تیم 
برزیلی در این تورنمنت تکرار نشود.

ژائو پدرو، خرید تابستانی و جنجالی 
چلسی، در اولین بازی خود دو گل به 
ثمر رساند تا باشگاه استمفوردبریجی 

را به پیروزی ۲-۰ مقابل فلومیننزه 
در نیمه نهایی برســاند و تیمش را 

راهی فینال کند.
 مسیر پاری سن ژرمن تا 

فینال
پی اس جی شــروع خوبی در مرحله 
گروهی خود داشت و با شکست ۰-۴ 
غول لالیــگا، اتلتیکــو مادرید گام 
نخست را محکم برداشت. در دومین 
بازی در کمال شگفتی قهرمان اروپا 
با نتیجه ۱-۰ مقابل بوتافوگو شکست 
خورد. این شکســت تأثیر زیادی بر 
مدافع عنوان قهرمانی لیگ قهرمانان 
اروپا نداشت، زیرا آنها سیاتل ساندرز 
را بــا نتیجه ۲-۰ شکســت دادند و 
صدرنشینی خود را در گروه B تثبیت 

کردند.
اگرچه قــرار بود بــازی اول مرحله 
حذفــی مقابل اینتــر میامی مانند 
پوست موز باشــد، اما تیم بلندپرواز 
لوئیس انریکه در نیمه اول چهار گل 

بی پاســخ به ثمر رساند و به پیروزی 
۴-۰ رسید.

دیدار مرحله یک چهارم نهایی مقابل 
بایرن مونیخ چندان ساده نبود. با این 
حــال، بــا وجــود ۹ نفره شــدن، 
پی اس جی با پیروزی ۲-۰ نفس گیر، 
حریف رئــال مادرید در نیمه نهایی 
شد. نبرد غول ها در عرض ده دقیقه 
به یک بازی یک طرفه تبدیل شد و 
اشتباهات دفاعی لوس بلانکوس، دو 
گل به پاریسی ها هدیه داد و آنها را به 
یک شکست خیره کننده ۴-۰ رساند.
 ترکیب احتمالی دو تیم

چلسی )۴-۲-3-۱(: سانچز; گوستو، 
چالوبا، کولویــل، کوکورلا، فرناندز، 
کایســدو؛ نتو، پالمر، انکونکو و ژائو 

پدرو.
پاری سن ژرمن )۴-3-3(: دوناروما; 
حکیمــی، مارکینیــوس، برالدو، 
منــدس؛ نــوس، ویتینــا، روییز، 

کواراتسلیا، دمبله، دزیره دوئه.

تیم ملی بسکتبال زنان امروز 
ســاعت ۱۵:۰۰ در اولین روز 
رقابت های دیویژن  B  آسیا به 
مصاف جزایرکوک می رود. 
ایــن مســابقات یکــی از 
مسیرهای ورود به بسکتبال 
دیویژن A بالاترین ســطح 
رقابت بســکتبال زنان در قاره آسیا به 
حساب می آید. رویدادی که تیم ملی 
برای سومین بار در آن شرکت می کند 
به این امید که بتواند برای نخستین بار 
صعود کنــد. البته تنها قهرمانی بلیت 

صعود را اوکی می کند.
تیم ملی به واســطه قهرمانی در 
غرب آسیا و کسب دو پیروزی ارزشمند 
و کسب تک سهمیه منطقه به شنزن 
چین رســیدند دلارام وکیلــی، فائزه 

شهریاری، نگین رسولی خامنه، کیمیا 
یزدیان تهرانی، ناهیده اســدی، فرناز 
خدامرادی، مهلا عابدی، شیدا شجاعی، 
مهســا کرانی، غزل زمانــی، آیدا گل 
محمدی و رکسانا برهمن ترکیب ایران 
در این دوره هستند که 7۰ درصد همان 
ترکیب قبلیســال ۲۰۲3 را شامل می 
شــوند. آنها دو سال پیش تا فینال هم 
پیش رفتند اما در این مرحله با تنها یک 
اختلاف امتیاز )۵۵ - ۵۴( به اندونزی 
باختنــد و با اکتفا به نایــب قهرمانی 

نتوانست اتفاق تاریخی را رقم بزند. 
این تیم همانند دوره گذشته النی 
کاپوجیانــی را روی نیمکت خود می 
بیند؛ مربی یونانی موفقی که توانسته 
اراده را نزد ملی پوشان احیا کند. با اتکا 
به تجربه سال های گذشته، کاپوجیانی 

اکنــون درک درســتی از وضعیــت 
بســکتبال ایران آســیا و رقبای ما در 
مسابقات پیش رو در چین دارد که نقطه 
قوتی برجسته است. او در خصوص این 
بازیها می گوید: »در دوره قبلی شــاید 
تنها یک اتفاق ما را از قهرمانی دور کرد. 
ولــی مــا الان اینجا هســتیم و تمام 
تلاشــمان را کردیم تا برای این بازیها 
آماده شــویم. به تیم ملی خیلی ایمان 
دارم. می دانیم بازیها آسان نیست ولی 
تا آخریــن لحظه می جنگیم و قدم به 
قدم پیش مــی رویم تا بــه هدفمان 

برسیم.«
اماحریف امروز ایران، جزایر کوک 
از کشــوری با جمعیت ۱۵هزارنفری 
اســت. در این تیم زوج مادر و دختری 
جوردینــا کاتو و میا لمافــا، خواهران 

لوییس کیزیا و ادونیا و نیز سه قلوهای 
پیلی تاتــی– دالن، ناتاشــا و تیاری – 
همگی لباس مسابقه می پوشند و بازی 
می کنند. آیک تیان هو، سرمربی این 

تیــم می گویــد: »برای یــک تیم از 
جزیره ای کوچک، رقابت با کشورهای 
بزرگ تــر یک چالش اســت. در طول 
هشت سال گذشته ثابت کرده ایم که 

می توانیــم این کار را انجــام دهیم و 
شــرکت در دویــژن B بزرگ تریــن 
دستاورد بســکتبال زنان ما تا به امروز 
محسوب می شود. از داشتن این فرصت 
برای بازی بسیار هیجان زده هستیم.«

او درباره تیمهای همگروه هم می 
گویــد: »همه این کشــورها ســبک 
متفاوتی از بسکتبال بازی می کنندو هر 
کدام یک چالش متفاوت برای ماست و 
سعی خواهیم کرد با بهترین عملکرد به 

پیروزی برسیم.«
چین تایپــه، هند، قزاقســتان، 
مغولســتان، تایلند، تاهیتی و جزایر 
کوک همراه با ایران برگزارکننده رقابت 
های دیویژن B هستند. ایران در گروه 
B با جزیره کوک، مغولســتان و تایلند 

همگروه است.

 چلسی - پاری سن ژرمن؛ 
ملاقات غول ها در فینال

جنگ برای 
قهرمانی 

جهـان

جنگ النی با خانواده کوک رقابتهای بسکتبال دویژن B زنان آسیا؛

ری
فا

ا غ
س

پری

پاری سن ژرمن یکشنبه شــب در دیدار فینال رقابت های جام 
جهانی باشگاه ها که به میزبانی آمریکا در شهر نیویورک برگزار 
خواهد شد روبروی چلسی به میدان می رود. انریکه در نشست 
خبری پیش از این بازی حاضر شد و به سوالات خبرنگاران پاسخ 

داد:
  فصل فوق العاده ای داشته ایم و مهم است که این فصل تاریخی 
را به بهترین شکل ممکن به پایان برسانیم. این موضوع برای باشگاه 

و هواداران اهمیت دارد.
  ما تاریخ ســاز شده ایم و می خواهیم با پیروزی در بازی 
روز یکشنبه، به این تاریخ سازی  ادامه بدهیم. اگر بخواهم 
تمام فصل را تحلیل کنم باید بگویم که فصلی فوق العاده 

داشته ایم.
  من در زمان هایی که برنده نمی شدیم و شدیداً مورد انتقاد قرار 
می گرفتم، بسیار موفق تر بوده ام. هنوز هم اشتباهات زیادی مرتکب 
می شوم، اشتباهات بی شمار. زمانی که می باختیم، خیلی بهتر عمل 

می کردم.
  من هیچ  وقت ستاره نبوده ام. نه در دوران بازیگری و نه حالا که 
مربی  هســتم. کاری را که انجام می دهم دوست دارم و از آن لذت 
می برم، به  خصوص در لحظات سخت چون در آن زمان ها احساس 

آرامش بیشتری دارم.
  این فصل ممکن است بهترین فصل دوران مربیگری من باشد 
اما باید بازی را ببریم تا آن را کامل کنیم. مهم ترین چیز این اســت 

که بازی را با تمام توان به پایان برسانیم.
  معمولاً تحسین ها به  خاطر پیروزی ها است. ما بهترین تیم این 
دهه را داشته ایم. ولی منچسترسیتی با پپ گواردیولا هم وقتی ۱۰ 
بازی را می بازد، نابود می شود. هرکسی که بگوید این بازی تشریفاتی 
است، بازی چلســی را تحلیل نکرده است. آنها تیمی هستند که 
مربی شان کار بزرگی انجام داده است و من واقعاً از آنچه ارائه می دهد 

خوشم می آید.
  پی اس جی تیمی متشــکل از یازده ستاره. این معنای واقعی 
فوتبال اســت. ما نمی خواهیم فقط یک ستاره داشته باشیم، بلکه 
همه شان را می خواهیم. این هدف ما است، این تعهدی است که به 

رییس این باشگاه داده ایم.

1404 /04 /22     یک شـــنبه
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انریکه: بعد از انتقادها موفق تر 
شده ام

هیچ  وقت ستاره نبوده ام. نه در دوران بازیگری 
و نه حالا که مربی  هستم

انزو مارسکا سرمربی چلسی در نشست خبری پیش از دیدار مقابل 
پاری سن ژرمن صحبت هایی را مطرح کرد که بخشی از آن را در ادامه 

می خوانید:
  با بیشتر کسانی که می گویند پی اس جی بهترین تیم دنیا است 
موافق هستم. من هم از تماشای بازی های شان لذت می برم اما ما روز 

یکشنبه تلاش خواهیم کرد تا پیروز شویم.
  مادوئکه تصمیم به جدایی گرفت. هیچ  کس او را مجبور به رفتن 
نکرد. این تصمیم خودش بود و اگر او خوشحال باشد، ما هم خوشحال 

هستیم.
  این فصل در بین چهار تیم برتر لیگ برتر قرار گرفتیم، قهرمان لیگ 
کنفرانس شدیم و در جام جهانی باشگاه ها بازی کردیم. فصل بزرگی 
بوده است. از نظر من، بزرگ ترین دستاورد این است که یک سال پیش 
هیچ  کس درباره چلســی یا فوتبال صحبت نمی کرد. همه درباره یک 
ترکیب بزرگ و غیره حرف می زدند. این بزرگ ترین دستاورد این فصل 

است.
  مصدومیت کایســدو؟ او بدون شک بازیکنی بسیار مهم برای ما 

است. امیدواریم که روز یکشنبه بتواند بازی کند.

سرمربی چلسی: از تماشای بازی 
پاری سن ژرمن لذت می برم

امیرحسین اســفندیار، دریافت کننده 
برجسته و ۲۶ ساله تیم ملی والیبال ایران، 
به باشگاه لهســتانی  چلم پیوست. این 
انتقال، نخستین تجربه بازی این بازیکن 
در کشــور لهســتان خواهد بود و فصل 
۲۰۲۵/۲۰۲۴ برای او در PlusLiga آغاز 
فصل تــازه ای از دوران حرفه ای اش به 
شمار می آید. در فصل گذشته، اسفندیار 
با تیم فولاد ســیرجان ایرانیان قهرمان 

لیگ برتر والیبال ایران شــد، او در ادامه 
سال نیز عنوان قهرمانی باشگاه های آسیا 
را به دست آورد. عملکرد فوق العاده اش 
در آن رقابت هــا منجر بــه انتخاب او به 
عنوان بهترین دریافت کننده مسابقات 

شد.
او درباره این انتقال گفت: "سلام به 
همه! از پیوستن به تیم چلم هیجان زده ام. 
این اولین فصل من در پلاس لیگا  است. 

بی صبرانه منتظرم که به لهستان بیایم، 
تمرین با تیم جدیدم را شــروع کنم و با 
هــواداران ملاقــات کنــم. بــه زودی 

می بینمتان."
گفتنی است امیرحسین اسفندیار 
چندی پیش قرار داد خود را با تیم فولاد 
سیرجان ایرانیان تمدید کرده بود اما حالا 
سر از پلاس لیگا لهستان یکی از بهترین 

لیگ ها دنیا درآورده است.

ستاره والیبال 
ایران در 
بهترین لیگ 
دنیا
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در یکی از مهم ترین اخبار نقل وانتقالاتی روزهای 
اخیر، برخی رسانه های داخلی از توافق استقلال 

با وینسنت ابوبکر، کاپیتان تیم ملی کامرون 
خبــر داده اند؛ خبری که اگــر به واقعیت 
بپیوندد، یکی از بزرگ ترین نقل وانتقالات 

تاریخ لیگ برتر ایران رقم خواهد خورد.
اســتقلال از مدت هــا پیش به 
دنبال جذب یــک مهاجم خارجی 
سطح بالا بود تا بتواند ضعف های 
خط حمله خود در فصل گذشته را 
جبــران کند. در همین راســتا، 
نام های مختلفی مطرح شــد، اما 
اکنــون گزارش هــای متعدد از 

داخل کشور نشان می دهد که 
گزینه اصلی آبی ها وینسنت 
ابوبکر، مهاجم سرشــناس 

کامرونی است.
ابوبکر ۳۳ ساله که سابقه 
حضور در تیم های بزرگی 
همچــون پورتــو پرتغال، 

بشیکتاش ترکیه و النصر عربستان را در کارنامه 
دارد، فصل گذشــته در تیم هاتای اسپور ترکیه 
توپ می زد. او یکی از مهاجمان باتجربه 
آفریقایی محســوب می شود که از سال 
۲۰۱۰ در ترکیــب تیــم ملی کامرون 
حضور دارد و تاکنون در ۱۰۴ بازی ملی، 

۴۴ گل به ثمر رسانده است.
در صورت نهایی شــدن این انتقال، 
اســتقلال نه تنها خط حمله خود را متحول 
خواهد کرد، بلکه یــک چهره بین المللی و 
شناخته شــده را به لیگ ایران وارد خواهد 
نمود؛ اتفاقی که می تواند هم از نظر فنی و هم 
بازاریابی، تأثیر قابل توجهی روی باشــگاه 
داشــته باشــد. حالا باید دید مدیران 
اســتقلال می توانند این پروژه 
بزرگ را به سرانجام برسانند 
یا نــه. بی تردید، جذب 
کاپیتان تیم ملی کامرون، 
آبی ها را وارد سطح تازه ای از 

رقابت در لیگ برتر خواهد کرد.

به نظر رســد اختلاف مالی باعث شده تا قرارداد حسینی با 
استقلال تمدید نشود. آنچه مسلم است برای حسینی هیچ 
تیمی بهتر از استقلال نیست و با آبی ها می تواند همچنان جزو 
چندگلر مطرح ایران باقی بماند در حالی که اگر به فرض راهی 
گل گهر سیرجان شود باید از اوج خداحافظی کرده و حتی 
قید پیراهن تیم ملی را هم بزند.این ســومین سال است که 
حسینی با استقلالی ها دچار چالش می شود و حالا بخشی از 
جریان هواداری هم علیه او شده و درست یا غلط خواهان جدایی این 
دروازه بان شــده اند. آنچه مسلم است عملکرد حسینی فراز و نشیب 
زیادی داشــته و شاید بهتر است استقلال ســراغ یک دروازه بان کم 
اشــتباه تر برود البته انصافاً حسینی بازی های خوبی هم در استقلال 
داشــته و حتی در بعضی از مسابقات یک تنه تیمش را نجات داده اما 
نکته اینجاست که تعداد روزهای بد او هم کم نبوده و بعضی از اشتباهات 
وحشتناکش باعث شده تا هواداران اعتماد چندانی به او نداشته باشند. 
اینکه ساپینتو هم دنبال دروازه بان خارجی است نشان می دهد که سری 
قبل رضایت چندانی از حسینی نداشته و شاید خاطرات چندان خوبی از او 
در ذهن ندارد. آنچه مسلم است حسینی حتی اگر قراردادش را تمدید کند 
و در استقلال بماند سال سختی خواهد داشت چرا که باید با دو دروازه بان 

دیگر رقابت کند و شاید مثل همیشه با خیال راحت فیکس نباشد. 
اصلی ترین نکته اما همین است که برای استقلال شاید دروازه بان خوب 
پیدا شود اما برای حسینی هیچ جا استقلال نمی شود و به همین دلیل 
سید حسین خیلی دوست دارد بار دیگر قراردادش را تمدید کند.او البته 
دلخوری هایی در مورد مبلغ قرارداد سال های گذشته داشت که در مقام 
مقایســه با سایر همبازیانش شاید حق با او باشد اما به لحاظ فنی باید 
تلاش کند تا اشــتباهات کمتری داشته باشد و با کمک خط دفاعی 

گل های کمتری دریافت کند.

محبی، قایدی و کریمی ایران بیا نیستند

نه بزرگ استقلالی های سابق به استقلال ساپینتو
شاید بســیاری از هواداران استقلال تصور 
می کردند که از میان محمد محبی،مهدی 
قایدی و علی کریمی حداقل دو نفر به تیم 
سابقشان برگردند و در این مقطع به استقلال 
کمک کنند اما چنین نشد و هر سه نفر اعلام 
کردند که فعلا شرایط حضور در فوتبال ایران 
را ندارند. محمد محبی البته بعد از مصاحبه 
مســئولان اســتقلال مبنی بر اینکه آنها 
نمی خواهند به ایران بیایند واکنش نشان داد 
و به استقلال ابراز علاقه کرد ولی واقعیت آن 
است که در این مقطع آبی پوشان نیاز به ابراز 
علاقه ندارند و بازیکن بزرگ می خواهند. از 
بین این ســه نفر البته از کیفیت فنی علی 
کریمی هیچ کس خبر دقیقی ندارد اما قطعاً 
محبی و قایدی می توانستند کاملًا فضای 
هجومی تیم استقلال را عوض کرده و تیم 
ساپینتو را تبدیل به یک استقلال زهردار و 
خطرنــاک کنند. این دو نفر ســابقه کار با 
ســاپینتو را هم دارند و به قــول معروف با 
روحیات و اخلاق او آشنایی کامل داشتند اما 
ظاهراً شــرایط برای بازگشتشان به ایران و 
استقلال فراهم نیست و شاید هم به خاطر 
وضعیت مطلوبی که در خارج از کشور دارند 
ترجیح می دهند فعلًا قید استقلال را بزنند.

همین شرایط را تقریباً پرسپولیس و احمد 
نوراللهی دارند و اینکه نوراللهی مثل بسیاری 
از لژیونرهــای مطرح دیگر تــا زمانی که از 
تیم های عربی پیشنهاد داشته باشد اصلًا به 

ایران و پرسپولیس فکر نمی کند. 
در مورد لژیونرهایی چون سعید عزت اللهی 
و علیرضا جهانبخش هم سال هاســت که 

بحث حضور آنها در ایران مطرح می شود اما 
هیچ اتفــاق خاصی رخ نمی دهــد. دیگر 
مدیران باشــگاه ها و هواداران تیم ها باید به 
این باور رسیده باشند که یک لژیونر مطرح 
تــا روزی کــه از تیم های درجــه ۲ عربی 
پیشنهاد داشته باشد به فوتبال ایران نمی آید 
و حتی بازیکنانی که چندان مطرح نیستند 
هم  پولهایی می خواهند که واقعاً پرداخت آن 
در توان باشــگاه های ایرانی نیست ضمن 
اینکه به مبالغ درخواســتی آنها بعضاً پول 

رضایت نامه هم اضافه می شود. 

شاید مسئولان باشگاه استقلال کمی خوش 
خیال بودند که فکــر می کردند می توانند 
امثــال قایدی،محبــی و علــی کریمی را 
برگردانند نگاه بدبینانه به ماجرا همین است 
که آنها از ابتدا می دانســتند چنین چیزی 
ممکن نیست اما برای راضی کردن فضای 
هواداری هر روز صحبت از مذاکره با این سه 
نفر کردند. با این حال به نظر می رســد آنها 
تلاش های خود را انجام دادند ولی مشکلات 
و موانع موجود مانع از این می شود که امسال 
هــم امثال قایــدی و محبی به اســتقلال 

برگردند و واقعاً مشــخص نیست این اتفاق 
چه زمانی رخ می دهد. 

ختم کلام این که ساپینتو همچون مربیان 
قبلی استقلال یک تیم کاملًا معمولی را در 
اختیار دارد که خبری از ستاره در آن نیست. 
ظاهرا ستاره استقلال امســال هم رامین 
رضاییان ۳۷ ســاله خواهد بود و هیچ بعید 
نیست که این یاغی بزرگ فوتبال ایران در 
فصل جدید نیز یشترین گل را برای استقلال 
به ثمر برساند چرا که آبی ها در فاز هجومی 

حتی یک خرید خوب هم انجام نداده اند.

بهتاش فریبا پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در مورد 
علت نپذیرفتن پست سرپرستی آبی پوشان گفت: برای 
این کار دلایل خودم را دارم. احساسم این بود حرف هایی 
که در جلســه زده شد، اتفاق نیفتاد. در فوتبال ما، چون 
یکسری  گرفتاری مالی دارند، به نوعی متکی به فوتبال 
هستند. خدا را شکر زندگی من متکی به فوتبال نیست. 
پولی که قرار بود بابت سرپرستی من بیاید می توانست 
کمک بزرگی باشد ولی آرامش زندگی ام را دوست دارم. 
سال ها کارگری کرده ام و زندگی خودم را دارم. ۳،۴ روز 
منتظر علی نظری جویباری بودم و قرار بود ســر مبلغ و 
مابقی ماجرا تصمیم بگیرند و خبر بدهند، ولی این اتفاق 
نیفتاد. در جلســه با مدیران اســتقلال از من پرسیدند 
سرپرست تیم را چه کســی باید انتخاب کند که بدون 
معطلی گفتم برعهده باشگاه است، اما به نظر می رسد این 

اتفاق رخ نداده است.
فریبا در گفت و گو با تسنیم خاطرنشان کرد: دلخوری 
دیگری هــم از علی نظری جویباری بابت مراســم معارفه 
ریکاردو ساپینتو دارم. وقتی مجتبی جباری سرمربی استقلال 
شد تقریبا یک روز قبل از هر بازی به محل تمرین می رفتم و 

بازیکنان با تجربه را جمع کرده و خواهش می کردم دست در 
دست هم برای موفقیت تیم تلاش کنند که خدا را شکر منجر 
به قهرمانی اســتقلال شد. منظورم این نیست که من باعث 
شدم ولی به عنوان پیشکسوت دنبال همدلی تیم بودم. وقتی 
مراسم معارفه ساپینتو شد، ظاهراً دیگر پیشکسوت استقلال 
نبودم. انتظار می رفت از ما پیشکسوتان نیز دعوت شود و به 
همین دلیل از علی نظری جویباری دلخور شدم. با این حال 
برای اســتقلال آرزوی موفقیــت دارم. هیچ نامی بزرگتر از 

استقلال نیست.

سخنگوی باشگاه استقلال در خصوص آخرین وضعیت نقل وانتقالات 
این باشگاه گفت: مذاکرات در حال انجام است و بازیکنان فردا صبح به 
اردوی ترکیه می روند. در این مدت هم آقای نظری جویباری مذاکراتی 
با بازیکنان جدیدی خواهند داشت که پس از قطعی شدن اسامی آنها 

اعلام می شود.
وی درباره پست منتشر شده توسط سیدحسین حسینی و ادعای 
وی مبنی بر نداشتن درخواست ۱۴۰ میلیارد تومانی اظهار داشت: ما 
هیچوقت عددی اعلام نکردیم که حسینی چنین چیزی بخواهد بگوید 
و همه چیز گمانه زنی در رسانه هاســت. هنــوز به توافق قطعی با وی 

نرسیدیم و به روزهای آینده امیدواریم.
او دربــاره آخرین وضعیت توافقات با روزبه چشــمی بیان کرد: 
مذاکرات اولیه را با وی داشــتیم و به تمرینات نیز اضافه شده است و 

انشاالله تا آخر وقت امروز همه چیز قطعی می شود.
ســخنگوی باشگاه استقلال درباره مذاکرات با بازیکنان خارجی 
نظیر وینسنت ابوبکر و گلر خارجی، ادامه داد: بازیکنان خارجی زیر نظر 
ساپینتو جذب می شوند و دروازه بان نیز خودش معرفی کرده است و 
مذاکرات را هم خودش پیش می برد. دیگر گزینه های خارجی نیز با نظر 
ساپینتو و سیدرف به تیم اضافه خواهند شد. اسامی زیادی برای جذب 

مطرح هستند و باید دید چه اتفاق خواهد افتاد.

 ساپینتو همچنان 
به دنبال گلر خارجی

 برای حسینی هیچ جا بهتر 
از استقلال نیست

کاپیتان تیم ملی کامرون گزینه خط حمله استقلال
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بسیاری از هواداران استقلال و حتی بازیکنان این تیم نمی دانند نقش 
واقعی کلارنس سیدورف در این باشگاه چیست؟! سیدورف با تبلیغات 
فراوان آمد اما مدیران باشــگاه خودشان بعد از او ساپینتو را آوردند و 
خیلی بعید به نظر می رسد که این دو با هم هماهنگ باشند و یا در خرید 
بازیکن جدید تماســی با یکدیگر برقرار کنند. بازیکنان جدید با نظر 
باشگاه جذب شده اند و البته هنوز خرید خیلی بزرگی هم انجام نشده 
به طوری که بازیکنی در حد و اندازه های علی کریمی چند سال است 

که می خواهد به استقلال بیاید اما افتخار نمی دهد! 
استقلال هر سال در فصل نقل و انتقالات چوب همین مسائل را 
می خورد و حالا یکی مثل سیدورف هم اضافه شده که واقعاً مشخص 
نیست کار اصلی او چیست و چه نقشی در استقلال دارد؟مدیران باشگاه 
در توجیه استخدام او می گویند مدام با سیدروف در ارتباط هستیم در 
حالی که همه می دانند این چهره مطرح فوتبال هلند هیچ شناختی از 

استقلال و فضای فوتبال ایران و طبعاً بازیکنان ایرانی ندارد. 
کاملا مشخص است که سیدورف در استقلال یک بار اضافه است که برای 

مقطعی از اسم او استفاده شد ولی بازدهی چندانی نداشته و نخواهد داشت. 
عثل حکم می کند که استقلال با نظر و سلیقه ساپینتو بسته شود و خود 
او هم جوابگو باشد به هر حال ساپینتو درست یا غلط سرمربی استقلال شده 
و البته خودش هم می داند که امسال سطح توقعات از او خیلی بالاست. اینکه 
ما باور کنیم ساپینتو تعامل خوبی با سیدوف دارد و یا کلارنس سیدورف نقش 

مهمی در استقلال بر عهده گرفته به شدت ساده انگارانه است.

 سیدورف دقیقا در استقلال 
چه کاره است؟

مهرداد محمدی بازیکن تیم فوتبال استقلال که قراردادش با این باشگاه 
به پایان رســیده، هنوز تکلیف خود را مشخص نکرده است. ریکاردو 
ساپینتو سرمربی پرتغالی اســتقلال به مسئولان باشگاه گفته است 
محمــدی با توجه به اینکه فصل گذشــته مصدوم بوده اســت، باید 
وضعیتش در تمرینات مورد بررسی قرار بگیرد و اگر تأیید شد در لیست 

استقلال قرار خواهد گرفت.
این موضوع با محمدی مطرح شــده است، ولی وینگر استقلال 
حاضر نیست با این شرایط در تمرینات شرکت کند. مدیران استقلال 
هم تصمیمات را برعهده ساپینتو گذاشته اند و فعلاً اقدامی برای تمدید 

قرارداد محمدی نکرده اند.

 شرط ساپینتو برای ادامه 
حضور محمدی در استقلال

ســهراب بختیاری زاده که فصل گذشته در دو مقطع 
کوتاه هدایت اســتقلال را بر عهده داشــت، یکی از 
گزینه های مس رفسنجان برای سرمربیگری این تیم 
اســت. به گزارش ایســنا، بختیاری زاده در روزهای 
گذشــته برنامه خود را هم به به مدیران این تیم ارائه 
کرده و در انتظار تصمیم مدیران این باشــگاه است. 
مس رفسنجان که هدایت آن ها را سیروس پورموسوی 
برعهده داشت، در لیگ ۲۴ تا منطقه سقوط هم پیش 
رفت و اخیرا هم اختلاف میان او و مدیران سابق مس 

رسانه ای شده است.
در روزهای گذشته نام هایی همچون جواد نکونام، 
حسین عبدی، علیرضا منصوریان، محمد ربیعی و ... 
مطرح شــد اما هنوز مدیران مس به صورت رسمی از 

سرمربی تیم رونمایی نکرده اند.

بختیاری زاده هم به لیست 
پرشمار مس رفسنجان 

اضافه شد

فریبا: در زمان معارفه ساپینتو پیشکسوت استقلال نبودمبازی اسم و فامیل در کرمان
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حمید اسـتیلی، عضو کمیته فنی باشگاه پرسپولیس، 
با انتشـار بیانیه ای از سـمت خود در این باشگاه کناره گیری 

کرد.
حمید اسـتیلی کـه در نیم فصـل دوم فصل گذشـته بدون 
قـرارداد و صرفـاً با انگیزه کمک به تیـم محبوبش، به جمع 
مدیـران فنـی پرسـپولیس پیوسـته بـود، امـروز با انتشـار 
بیانیـه ای مفصـل و شـفاف از همـکاری بـا ایـن باشـگاه 
کناره گیری کرد. اسـتیلی در این نامه که لحنی احساسـی 
و در عیـن حـال انتقـادی دارد، به نقش خود در آرام سـازی 
شـرایط پس از جدایی گاریدو، تشکیل کمیته فنی، احیای 
آکادمـی و کمـک به انتقـال کارتال اشـاره کرده و با اشـاره 
بـه بی اطلاعـی اش از خریدهـای پرحجم در پسـت وینگر، 
کناره گیـری اش را اقدامـی بـرای حفـظ آرامـش باشـگاه و 

بازگشت به نقش هوادار دانسته است.
متـن کامـل بیانیـه اسـتعفای حمید اسـتیلی به 

شرح زیر است:
پرسـپولیس دیگـر یـک تیم ورزشـي نیسـت. خیل عظیم 
هوادارانـش و افتخاراتي که در طـول تاریخ به ارمغان آورده 
آن را بـه یـک نمـاد هویتي تبدیـل کرده اسـت. هویتي که 
بـا فرهنگ و سـنن ایـران پیوند خـورده و نقـش پررنگي را 

در خاطرات جمعي ایفاد کرده است.
بـراي صیانـت از ایـن هویت )که هویت ورزشـي مـن نیز از 
آن اسـت( بایـد همواره پیشـگام و پیشـقدم بـود. به همین 
دلیـل مـن پیشـقدم شـدم؛ بـدون حکـم مسـئولیت یـا 

قرارداد!
سـال گذشـته با حضـور کارلـوس گاریدو فضـاي حاکم بر 
پرسـپولیس کمـي تـا قسـمتي متلاطـم شـده بـود و 
مي بایسـت آسـتین همـت بالا زد. با سـه هدف و به عشـق 
پرسـپولیس و طرفدارانـش وارد گود شـدم تـا کمک کنم و 
هـر آنچه آموخته ام براي سـربلندي تیـم محبوبم در طبق 

اخلاص بگذارم. بدون منت و با افتخار…
در جلسـه مذاکـره با اسـماعیل کارتال بواسـطه تسـلط به 
زبـان ترکـي حضـور پیداکـردم تا اسـباب حضـور او فراهم 
گـردد. سـپس اقدام به تشـکیل کمیته فني بـا حضور افراد 
خوشـنام و باتجربـه نظیـر کریم باقـري، افشـین پیرواني و 
رضـا شـاهرودي کردم تا نظـارت عالیه بر عملکـرد فني در 

همه سطوح داشته باشد.
سـامان بخشـي بـه آکادمـي پرسـپولیس بـا دعـوت از 
پیشکسـوتان باشـگاه حتـي بعنـوان اسـتعداد یـاب اقدام 
بالقـوه اي بـود که بالفعل شـد تا اولا چرخـه تولید بازیکنان 
بـا رویکـرد هزینـه فایـده بـه حرکـت درآیـد و البتـه 

پشتوانه سازي بصورت واقعي و معنادار.
ثانیـا شـائبه هایي کـه بدیهـي بنظـر مي رسـید با مبـارزه 

جـدي بـا فسـاد بـه حداقـل برسـد.داگر چـه همـه ایـن 
اقدامـات بـا هماهنگـي و حمایـت مجموعـه مدیریـت 
پرسـپولیس صـورت گرفت، لیکن جدایي کارتـال متاثر از 
شـرایط حاکـم بر کشـور از یک سـو و شـروع فصـل نقل و 
انتقـالات موجـب گردیـد تـا اولا بـراي جـذب بازیکنان و 
قـرارداد آنهـا وقعـي بـر کمیته فني گذاشـته نشـود و ثانیا 
بـدون اینکـه اینجانـب آگاهي یا اطـلاع از فراینـد جذب و 
قـرارداد بازیکنـان داشـته باشـم، اقـدام به جـذب ٨ وینگر 
گـردد درحالکیـه در دفـاع و حملـه کمبودهایي مشـاهده 

مي شود.
بهر حال، اسـتخدام وحید هاشـمیان که الحق مربي واجد 
شـرایط و شایسـته اي اسـت، تصور مي کنم پرسپولیس به 
مرحلـه اي از ثبـات و آرامـش رسـیده کـه نیـازي به کمک 

فکـري اینجانـب احسـاس نمي شـود و بایسـته اسـت 
همچون طرفداران صرفا مشوق تیم محبوبم باشم.

از همیـن رو از مجموعـه مدیریـت باشـگاه و همچنیـن 
طرفـداران خونگرم پرسـپولیس که این فرصـت را دادند تا 
در مقطعـي هرچنـد کوتاه و بدون دریافـت حتي یک ریال 
دیـن خـود را به مقـدار ناچیز به تیم ادا کنم، بسـیار ممنون 
و سپاسـگزارم و همـواره چـون یک هـوادار بـراي اعتلاي و 

سربلندي و افتخار پرسپولیس دست بر دعا بر مي دارم.
چنانچـه در این اندك مدت کوتاه قصوري از سـوي اینجانب 
سـر زد و موجب کدروت اعضاي محترم باشـگاه یا طرفداران 
معظـم و معـزز گردیـد، بدینوسـیله پـوزش مي طلبـم و 

امیدوارم به بزرگي نام پرسپولیس حلال کنند.
نکته: دیروز درویش با استعفای استیلی مخالفت کرد اما...

سـردار دورسـون، مهاجـم ترکیـه ای 
پرسـپولیس، در این باشـگاه ماندگار شـده 
اسـت. حداقـل ایـن ادعایـی اسـت کـه 
مسـئولان این باشـگاه کرده و خبر داده اند 
او قرار اسـت به زودی به اردوی پرسپولیس 
در ترکیه اضافه شـود. این خبر در شرایطی 
منتشـر شـده کـه پیـش از سـردار، دیگـر 
یعنـی  پرسـپولیس،  خارجـی  بازیکـن 
الکسـیس گندوز هـم خودش را بـه ترکیه 
رسـانده تـا در تمرینـات ایـن تیـم حضـور 

داشته باشد.
بیماری ناگهانی سردار دورسون

سـردار دورسـون فصل گذشـته بـه همراه 
اسـماعیل کارتال به پرسپولیس اضافه شد 
و میانگیـن گلزنـی خوبی در این باشـگاه به 
جا گذاشـت. او بعـد از دوماگـوی دروژدك 
در باشـگاه تراکتـور، تبدیـل بـه دومیـن 
مهاجمـی شـد که بـا توجه به تعـداد بازی، 
بهتریـن میانگیـن گلزنـی را در لیـگ برتر 
ایـران ثبـت کـرده اسـت. باوجود ایـن ولی 
سـردار دورسـون پـس از اتفاقاتـی کـه در 
ایـران رخ داد، پالـس چنـدان مثبتی برای 
حضـور در ایران نشـان نداد. او مـدام از این 
گفـت که منتظر اسـت تـا ببینـد در آینده 
چـه می شـود. ایـن امـروز و فـردا کردن ها 
پرسپولیسـی ها  کـه  داد  رخ  درحالـی 

می گفتند دورسـون با باشـگاه قرارداد دارد 
و نمی تواند آن را فسخ کند.

کـه  ولـی خبـر می رسـید  ترکیـه  در 
دورسـون مـورد توجه چنـد باشـگاه قرار 
گرفتـه اسـت. برخـلاف ادعـای نزدیکان 
سـردار ولی؛ پیشـنهادات او از سـوپرلیگ 
ترکیـه نبود تا نتواند در سـطح اول فوتبال 
این کشـور، برای خودش تیمی دسـت وپا 
و  دورسـون  سـردار  داسـتان  کنـد. 
پرسـپولیس زمانی پیچیده تر شد که این 
تیـم بـرای اردوی پیش فصـل بـه ترکیـه 

رفـت ولـی سـردار، درحالـی کـه فاصلـه 
زیادی با محل برگزاری این اردو نداشـت، 
حاضر نشـد خودش را به وحید هاشمیان 
معرفـی کند تا شـایعات دربـاره جدایی او 
قـوت بیشـتری بگیـرد. هرچند، باشـگاه 
پرسـپولیس همین امروز اعـلام کرده که 
سـردار دورسـون بیمـار شـده و پیامـی 
فرسـتاده کـه بـرای جلوگیری از سـرایت 
ایـن بیماری بـه سـایر بازیکنـان، فعلا به 
اردو نمی آیـد ولـی در 2 یـا 3 روز آینـده 
خـودش را بـه کادر فنـی پرسـپولیس 

معرفی می کند.
 پای تمدید قرارداد در میان 

است؟
بـه گـزارش فوتبـال 360؛ اینکـه سـردار 
دورسـون بـه یک بـاره بیمـار شـده از آن 
دسـت اتفاقاتی اسـت که باید آن را مرتبط 
بـا سـایر موضوعـات دانسـت. پیـش از این 
عنـوان شـده بود کـه سـردار دورسـون در 
شـرایطی بـه پرسـپولیس برمی گـردد که 
قـرارداد او بـرای یـک سـال دیگـر تمدیـد 
شـود. دورسـون فصـل پیـش با قـراردادی 
یک ونیـم سـاله به پرسـپولیس پیوسـت و 
بایـد تـا انتهـای فصـل بیسـت وپنجم در 
پرسـپولیس حاضر باشد. این درحالی است 
کـه دورسـون صراحتـا از این گفتـه بود که 
بـرای قطـع  بنـد فـورس مـاژور  از  یـا 
اسـتفاده  پرسـپولیس  بـا  همـکاری اش 
می کنـد و یـا اینکه باشـگاه قـرارداد او را به 
مـدت یک فصـل دیگـر عـلاوه بر قـرارداد 
فعلـی، تمدیـد کنـد. اگرچـه ایـن روزهـا 
خبـری از تمدید قرارداد سـردار دورسـون 
نیسـت ولـی راضـی شـدن فـوری او بـرای 
حضـور در تمرینـات پرسـپولیس هـم 
نمی توانـد چنـدان بی دلیـل باشـد. آیـا 
پرسـپولیس شرط وشـروط دورسـون را 

پذیرفته؟

بيماری ناگهانی یا پول بيشتر برای ماندن؟
معمایدورسوندرپرسپولیس

پروینهمدرپرسپولیسهیچکارهاست
نه تنها حمید استیلی به عنوان یکی از رفقای قدیمی رضا درویش بلکه علی پروین هم در پرسپولیس کاره ای نیست و نقل و 
انتقالات بدون نظر و مشورت با او انجام می شود. به جرات می توان گفت علی پروین در انتخاب وحید هاشمیان هم هیچ نقشی 
نداشت حالا اینکه وحید در پرسپولیس نتیجه می گیرد و موفق می شود یا نه بحث دیگری است اما بر خلاف یک سری از شایعات 

و ذهنیت ها پروین خیلی مورد مشورت رضا درویش قرار نمی گیرد و البته خودش هم تمایلی به انجام این کار ندارد. 
پرسپولیس تقریبا یک باشگاه مدیرعامل محور است که البته امسال نفرات خوبی را خریداری کرده اما همچنان تیم 
بالانسی به نظر نمی رسد و همان طور که استیلی اشاره کرد حضور تعداد زیادی از وینگرها و کمبود مدافع وسط و 

هافبک میانی می تواند دردسرساز شود. 
سرخپوشان البته هنوز به اندازه کافی فرصت دارند تا کمبودهای خود را با خرید حداقل دو بازیکن جدید جبران 
کند به هر حال این تیم را شخص رضا درویش بسته و حتی به جرات می توان گفت اسماعیل کارتال هم نقش چندانی 

در بعضی از خریدها نداشته چه رسد به وحید هاشمیان که تازه آمده است.

استیلیبهحرفپروینرسید

بدون نظر من 8 وینگر گرفتند
خبرگردی
NEWS BROWSING

 شایعهدرتاشکند:
دفاع راست ازبکستان در پرسپوليس؟

طبق ادعای رسانه های ازبکستان، خوجی اکبر علی جانوف مدافع 2٨ 
ساله ازبک با باشگاه پرسپولیس به توافق نهایی رسیده و به زودی راهی 
ایران خواهد شــد. این در حالی است که مسئولان باشگاه پرسپولیس 
واکنشــی به این خبر که در چند وبسایت از جمله اسپورت ازبکستان 
منتشر شــده، نداشــته اند. این بازیکن که تا پایان سال 2026 با تیم 
پاختاکور ازبکســتان قرارداد دارد، در نیم فصل نخســت ســوپرلیگ 
ازبکستان 13 بار به میدان رفته و 6 پاس گل نیز به ثبت رسانده و یکی 
از موفقترین مدافعان راست لیگ ازبکستان محسوب می شود و در عین 
حال در 2٨ ســالگی بازیکن ثابت اردوهای تیم ازبکســتان محسوب 
می شود. او که بیش از 150 بار پیراهن پاختاکور را بر تن کرده و اتفاقا در 
مقابل استقلال و پرسپولیس هم به میدان رفته است. این بازیکن سابقه 
قهرمانی لیگ ازبکستان و بازی در لیگ قهرمانان و لیگ نخبگان آسیا را 
هم دارد. باشگاه پرسپولیس در صورت جذب علی جانوف، برای دومین 
فصل متوالی پســت دفاع راست خود را به یک بازیکن خارجی خواهد 
سپرد. فصل گذشته ایوب العملود مراکشی در این پست حضور داشت.

ماتزاري: از  جاهاي غيرمعمول پيشنهاد داشتم 
والتر ماتزاري که اخیراً مورد توجه باشگاه استقلال تهران قرار داشت اما 
در نهایت براي حضور روي نیمکت این تیم به توافق نرسید، در گفت وگو 
با روزنامه ایتالیایي »توتو اسپورت« با اشاره به اینکه آماده چالش هاي 
جدید است، گفت: اخیراً چندین پیشنهاد دریافت کردم، حتي از جاهاي 
غیرمعمول که البته هیچ کدام از آنها مرا متقاعد نکردند. در این مقطع، 
پیشــنهادهایي که دریافت مي کنم را با دقت ارزیابي مي کنم تا ببینم 
کدام پروژه را باید انتخاب کنم. پروژه پیشنهادي باید در من ایجاد انگیزه 
کند و مرا به چالش بکشد، در غیر این صورت، پس از 23 سال فعالیت 

حرفه اي ترجیح مي دهم در جایي که هستم، بمانم.
 چشمی یک ساله تمدید کرد 

روزبه چشمی مدافع هافبک ملی پوش استقلال قرارداد خود را با این 
تیم به مدت یک فصل تمدید کرد. چشمی که در فصل گذشته کاپیتان 
دوم استقلال بود، در فصل پیش رو برای دهمین سال پیراهن استقلال 
را به تن خواهد کرد. او در این سال ها با استقلال قهرمانی در لیگ برتر، 

جام حذفی و سوپرجام را تجربه کرده است. 
ليگ برتر یکشنبه  قرعه کشی می شود  

فصل بیســت و پنجم لیگ برتر خلیج فارس در حالی از روز 2۷ مرداد 
آغاز خواهد شد که قرار است روز پنجم مرداد ماه قرعه کشی این رقابت ها 
انجام شود تا تیم ها حریفان خود را بشناسند. با اعلام زمان قرعه کشی، 
حالا همه منتظر خواهند بود تا حریفان تیم محبوبشان در این فصل و 

زمانبندی مسابقات مشخص شود.
یک کروات دیگر در تراکتور 

با اعلام باشگاه تراکتور، تیبور حالیلوویچ، هافبک 30 ساله کروات با امضای 
قراردادی 2 ساله به جمع شاگردان دراگان اسکوچیچ اضافه شد. حالیلوویچ 
فصل گذشــته عضو گوریتسا بود و طی 22 بازی آمار یک  گل و یک پاس 
گل را ثبت کرد. او ســابقه حضور در دیناموزاگــرب، ریه کا و لوکوموتیو 

کرواسی، ویسلا کراکوف لهستان و هیرنفین هلند را هم در کارنامه دارد.
  دليل حضور گولسيانی 
در ساختمان پرسپوليس مشخص شد!  

گیورگی گولسیانی مدافع فصل گذشته پرسپولیس که در چند فصل 
اخیر عملکرد خوبی داشــت و فصل قبل دچار افت نســبی شده بود 
درنهایت در لیســت مازاد پرسپولیس قرار گرفت و به نظر می رسد به 
پایان کار با سرخ پوشان رسیده است. او روز قبل در محل باشگاه حاضر 
شد و همین حضور ابهامات زیادی را در مورد احتمال بازگشت او مطرح 
کرد. این در شرایطی است که گولسیانی برای دریافت طلب باقیمانده 

از فصل قبل خود به باشگاه پرسپولیس رفت.
هافبک سابق  پرسپوليس به گل گهر پيوست 

سیامک نعمتی بعد از اینکه از پرسپولیس جدا شد روزهای ناموفقی را در 
تراکتور و نساجی گذراند. نعمتی که چند سال در پرسپولیس بازی کرد و 
حتی سابقه بستن بازوبند کاپیتانی پرسپولیس را در کارنامه دارد، در چند 
فصل اخیر افت کرده و نتوانست عملکرد خوبی داشته باشد. بعد از سقوط 
نساجی به لیگ آزادگان، نعمتی از این تیم جدا شد و حالا قرار است فوتبالش 
را در تیم دیگری دنبال کند. نعمتی طی روزهای اخیر مذاکراتی با گل گهر 
انجام داد و به توافق رسید. قرارداد نعمتی با گل گهر دو ساله است  و هافبک 

سابق پرسپولیس شاگرد یک مربی پرسپولیسی یعنی مهدی تارتار شد.
طاهری: خوشحالم دوباره به خانه برگشتم 

با اعلام باشــگاه استقلال بیژن طاهری سرپرست این تیم شد. ایمان 
عالمی فصل گذشــته وظیفه سرپرستی تیم را بر عهده داشت. بیژن 
طاهری در دوره قبلی حضور ساپینتو سرپرست استقلال بود. طاهری 
پس از انتخابش در گفت و گو با خبرنگاران گفت: خیلی خوشحالم که 
دوباره به خانه خودم برگشــتم. استقلال باشگاه کوچکی نیست و هر 
کسی به این باشگاه بیاید، احساساتی می شود. همه افتخارات و آبرویم، 
از این باشگاه اســت. مطمئنم اتفاقات دوره قبلی حضور ساپینتو در 

استقلال، تکرار نخواهد شد.
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